
«La biblioteca i el FEIL han creat tensi� al govern pels dos

edils d«Uni�«

Sais recull el despatx de l«alcaldia un cop ha deixat el

c�rrec.

Primer tinent d'alcalde de la Bisbal d'Empord� (PSC). Aquest

dimar ts, Aparicio va presentar la seva ren�ncia al c�rrec d'alcalde

CARLES TORRAMAD� LA BISBAL D'EMPORDË

Est� satisfet amb la feina realitzada des de l'alcaldia?

Han estat uns mesos molt intensos. Personalment estic molt

satisfet de la tasca realitzada. Ens vam trobar un Ajuntament amb

dif icultats econ�miques, amb un romanent l�quid de tresoreria

d'uns 400.000 euros (quan dos anys abans era de m�s d'1,5

milions); per� que tancava en negatiu si tenim en compte els

ingressos efectivament entrats a la caixa de l'Ajuntament. No es

generava estalvi pressupostari per f inan�ar obres, cosa que que feien exclusivament per pr�stecs i per

transfer�ncies d'altres administracions; els impostos augmentaven; i no es veia com es podia afrontar el

pagament dels pr�stecs, que l'any 2011 era de 400.000 euros anuals, per� que fruit dels per�odes de car�ncia

passaven a 625.000 euros anuals el 2012; a 918.000, el 2013; i a 980.000 enguany. En l'actualitat, el romanent

l�quid �s de m�s de 2,5 milions d'euros; es generen uns 500.000 euros anuals en estalvi pressupostari; i s'ha

assolit una inversi� basada en recursos propis, fent front als increments en les amortitzacions de pr�stec. Tot

aix� amb rebaixa de l'IBI i congelaci� de la resta d'impostos municipals.

Se'n va amb recan�a?

Cap recan�a. Era un fet conegut i acceptat que el mar� del 2014 havia de deixar l'alcaldia. S� que em sabria greu

haver de deixar el govern, per� no l'alcaldia. Crec que si es treballa en equip com jo he fet sempre, l'impor tant no

�s l'alcalde, que t� un paper m�s protocolálari i de coordinaci�, sin� saber gestionar b� les �rees.

El govern va prendre una controver tida mesura com �s el pla d'ajust, que va compor tar acomiadaments de

treballadors municipals. Com ho va viure?

Era una mesura imprescindible per solucionar la situaci� de la hisenda municipal: era complexa i les despeses de

personal havien passat dels 3,7 milions d'euros anuals el 2006 als prop de 6 milions del 2011. Per altra banda es

van acomiadar persones de places que cr�iem prescindibles, com el cap de comunicaci�, el cap del patronat

municipal d'espor ts o diferents places creades el darrer mandat: totes elles sense repercutir en els serveis i

preservant-los tots. Q�esti� diferent van ser els acomiadaments de la llar d'infants, que varen ser motivats pel

descens del nombre d'usuaris que va passar de 156 alumnes el curs 2011/2012 als menys de 100 del curs

seg�ent. Tot i haver-ho adver tit durant la campanya electoral, no deixen de ser decisions molt dif�cils. Les vaig



comunicar de forma personal als afectats i �s de les situacions m�s dif�cils que he passat en la meva vida. Crec

que eren decisions que qualsevol bon gestor havia d'assumir i realitzar. Per� m'han provocat nits d'insomni.

Com ha estat la relaci� amb ?l'exalcalde Llu�s Sais?

Gaireb� inexistent. Era evident que les relacions ja eren dolentes pr�viament a la moci� de censura. Quan vam

ser a l'oposici�, el menysteniment i la falta de respecte als nostres posicionaments i f ins i tot a la meva persona

van ser constants. La moci� de censura era evident que no ajudaria a refer-les, encara que jo pensava que el

temps ho solucionaria o, si m�s no, ho minimitzaria. Les sent�ncies de la biblioteca i el retorn del FEIL les han

tornat a tibar.

Com va rebre aquests dos reversos per a l'Ajuntament?

Eren dues not�cies esperades; per� no deixen de ser doloroses. Amb els grans esfor�os que hem fet per

redre�ar la hisenda municipal, aquestes dues not�cies posen en perill projectes futurs per a la ciutat. A banda

que afecten m�s perqu� n'hav�em avisat i en el moment de prendre aquelles decisions el senyor Sais i el seu

equip de govern podrien haver res0lt aquesta situaci� de forma ben f�cil: nom�s calia que haguessin tingut una

miqueta d'humilitat per escoltar els adver timents, encara que aquests vinguessin de l'oposici�, i una mica de

formaci� abans de prendre les decisions.

L'han desgastat?

Es evident que s�. Tot i haver avisat en el seu moment, molta gent no ho sabia i la desinformaci� interessada per

par t d'alguns ha fet que cer ta par t de la ciutadania ara me'n faci responsable. Tot i aix�, crec que el pas dels dies

ha demostrat qui n'era el responsable i qui ha estat buscant solucions.

Com �s la seva relaci� amb Ramon Romaguera, amb el qual va compar tir grup pol�tic i que d�na supor t al ve�

que va denunciar la biblioteca?

Tal com passava quan formaven par t del mateix grup municipal, contradict�ria: el respecto i molt per ser la

persona que em va donar la primera opor tunitat i que em va ensenyar, i molt, de gesti� d'un ajuntament; per�

discrepem i molt en com encarar els problemes. En el cas de la biblioteca, tot i compar tir que la Just�cia ha avalat

les tesis que defens�vem estant a l'oposici�, crec que no justif ica que ell pugui voler-ne l'enderroc. S'hauria

d'haver centrat a recordar que ja havia avisat i que la ra� no estava de par t del senyor Sais. L'enderroc no

perjudica el senyor Sais, sin� la ciutadania de la Bisbal, i una persona com ell, que ha fet tant per la ciutat, crec

que ho hauria de tenir en compte.

I el govern amb CiU? Com veu la crisi interna de la federaci� nacionalista a la Bisbal?

La crisi de CDC i Uni� �s tradicional i hist�rica a la Bisbal. �s un tema totalment intern del qual no em

pronunciar�. Les relacions dins el govern han estat excelálents. Si tenim en compte que ha estat el mandat m�s

complex de tota la hist�ria de la democr�cia ja que ha coincidit una mala situaci� de la hisenda municipal amb

una situaci� econ�mica general p�ssima, i per tant ha calgut prendre mesures molt impopulars i dif�cils, no hi ha

hagut cap problema. Han creat tensi� les dues males not�cies a les quals f�iem refer�ncia ja que els dos regidors



d'Uni� formaven par t del govern que les va aprovar i tots dos hi van votar a favor. I aix� condiciona el discurs i la

cohesi� del govern.

El relleu a l'alcaldia compor tar� algun canvi en la gesti� de l'Ajuntament?

No n'hi hauria d'haver cap si es respecta el pacte que es va signar. L'�nic canvi hauria de ser d'alcalde, no de

delegacions ni de gesti�, ni de l�nia pol�tica ni de funcionament intern. Si alg� vol canvis, haur� de

consensuar-los amb nosaltres, per� ja avan�o que qualsevol canvi no pactat ens obligaria a sor tir del govern.

T� pensat tornar a presentar-se com a cap de llista?

En principi ens vam plantejar el projecte a vuit anys. Ara dependr� enterament de trobar persones competents i

capaces que m'acompanyin i mantenir els regidors d'aquest mandat. Com he dit, entenc que el que �s prioritari

no �s l'alcalde sin� l'equip, i val a dir que aquest equip est� molt format t�cnicament, per� tamb� s�n grans

persones.
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